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Pozvánka 

Sejdeme se ve středu 6. prosince v 17:00 v Plavecké desítce v ulici Plavecká 10. 

 

V Plavecké desítce jsou na středu 6. prosince od 17 hodin rezervovány všechny stoly kromě 

jednoho pro štamgasty (celkem asi 20 míst). Bude k dispozici pivo, víno, nealko nápoje, 

oříšky, nakládaný hermelín a utopenci. Teplá kuchyně se neprovozuje. Podle vyjádření pana 

majitele lidé závislí například na chlebíčcích si je mohou donést ke konzumaci. Podle mého 

názoru obdobně by nevadily jiné přebytečné kulinářské výtvory připravené manželkami nebo 

naopak uhnětené pro ně samé. Mnozí z nás by jistě uvítali nezkonzumované narozeninové 

dorty nezatížené velkou množinou nestravitelných svíček. Vzhledem k datu se rovněž nabízí 

donáška našimi vnuky a pravnuky nechtěných, a přitom stravitelných mikulášských dárků 

neslučitelných s jejich mobilně-virtuálním světem. 555 Loulínek 

 

Zápis 

 

Účast dobrá: Kačka, Bob, Zub, Pegas, Pacík, Foki, Job, Mahdí, Yško, Mahu, Kosťa 

Omluvenky 

Ahoj kluci! Omlouvám se na listopadovou středu: musíme zazimovat domek ve Třebáni, 

ale jde to podstatně pomaleji, než jsme počítali. Takže jsem tam vždycky když můžu. A Naďa 

rozhodla, že ve středu můžu taky! Chápete mě? Pulec 

 

Ahoj, omlouvám se s předstihem na listopadovou schůzku. Budu v té době v termálech v 

Moravských Toplicích ve Slovinsku. Zvažte, zda by nebylo vhodné využít k setkání hospodu-

klub v Plavecké ulici č.10. Chodíme tam v pondělí po basketu a jsme tam kromě dvou 

štamgastů sami. Možná by to byla vítaná změna. 555 Loulínek 

Na schůzku se omlouvám, budu v Brně. Cancidlo 

Ahoj, omlouvám se ze zítřejší schůzky. Skolila mě viróza, tak se na cestování do Prahy 

necítím. Zdravím všechny 555 Reyp  

Chingo se omluvil, že zůstane doma s Lídou 

Zbyněk se omluvil, že jede xégře (pravopis dle Kačky) 

Program schůzky: 

 

Na schůzce jsme slavili Bobovy osmdesáté narozeniny. Tedy, oslava sestávala z toho, že 

nás Bob výborně pohostil zdravým předkrmem a méně zdravými, ale o to vydatnějšími, 

taliány.  

 

Schválili jsme návrh Loulínka na vyzkoušení nového místa pro naše zimní schůzky, a 

sice v hospodě-klubu v Plavecké ulici (kousek od Výtoně). Poprosíme Loulínka, aby nám 

rezervoval stůl pro 15 lidí. Víc se nás už bohužel asi nikdy nesejde. 
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Oddílový nedělní podnik 

 

Večer 19. 11. jsme se sešli, tentokrát v menším počtu, o to více nadšení, na Kačkově 

koncertu k poctě sv. Cecílie. Koncert se konal s velkým úspěchem, tentokrát ne v Rudolfinu, 

ale v Divadle bez zábradlí. Jako obvykle byl koncert směsí klasiky, jazzu a kuriosit, počínaje 

Johannem S. Bachem a konče skvěle instrumentovanou „Pec nám spadla, pec nám spadla…“. 

Ovace sklidila zpěvačka, která vystřihla jak klasické árie, tak jazz. Kuriositou bylo sólo 

německého trumpetisty na třímetrový alpský roh.  

Po koncertu a skleničce či dvou proseka jsme se na schodišti vyfotografovali. 

 

  
Zleva: Zubova Magda, Pulcova Naďa, Pulec, Kačka, nahoře Mahdí, dole Franta 

Sládek od Markéty, Zub, Nahoře Pacík, Pegas, Markéta, Foki a Lenka 

 

 

Vzpomíná Mahu 

 

VLTAVA 29. července – 26. srpna 1960   

V oddíle jsem absolvoval pět táborů (1960 Vltavu, 1961 Lipovsko, 1962 Skočku bez 

Jizery, 1963 Staňkov a 1964 Polsko), z nichž některé jistě patřily k pamětihodným klubovým 

podnikům, vedle zimních pobytů na Skočce, Tour de Průhonice, softballu či jedné pražské 

detektivky. Běžné středy a nedělní nebo víkendové výlety tak intenzivní zážitky až na výjimky 

neposkytovaly a na mnohé jsem s ubývající pamětí zapomněl. Před časem jsem našel malý 

sešitek v tvrdých deskách, užívaný jako slovníček, kam jsem si k svému překvapení 



4/21 
 

zaznamenával události ze svého prvního putovního tábora na Vltavě. Pro plavčíka to byl dosti 

drsný podnik, ve vzpomínkách převažují spíše nepříliš šťastné momenty, a dodnes cítím, jak se 

mi občas stýskalo po domově. Přesto jsem byl také nadšený některými „neuvěřitelnými“ 

zážitky a trochu asi hrdý na to, že jsem je dokázal přetrpět a vydržet. Na základě těchto 

stručných záznamů jsem si obsah sešitku zaznamenal i s trochou současných vzpomínek. Pro 

osvěžení paměti bych se měl podívat na tehdejší kroniku Racků, ale nevím, kde se právě nyní 

ukrývá. Vltavu jsem absolvoval jako nejmladší plavčík u Racků (Plaveček, Loulínek, Čamča, 

Zbyněk, Hasan, Lukáš, Mahu), kapitánem byl ovšem Švígo, a jako přístavní se účastnili Batul, 

Autogen a myslím Jakub, ostatními si nejsem jist. Byl to myslím první tábor v novém složení 

mužstev po tzv. „generačním zlomu“ po Souši 1959 (novými kormidelníky byli: Rackové 

Plaveček, Wikingové Fripi, Jespáci Bob a Žraloci Mario).   

Významný byl již počátek cesty, která se plánovala ještě v Yachtclubu, byla k tomu účelu 

snad i schůzka rodičů (jako při zimních pobytech na Skočce). Pak jsme museli naložit pramky 

na vlek, a sami jsme jeli vlakem z Wilsonova nádraží. Cesta trvala celý den, po přesedání 

v Krumlově jsme se dostali do Lenory a k Soumarskému mostu již za černé tmy a deště, chvíli 

jsme hledali lodě, myslím, že jsme je ještě večer sundávali z vleku. Zalehnutí ve tmě do vysoké 

trávy pod společnou celtu bylo pro nováčka prvním šokujícím zážitkem, stejně jako z velké 

části mokrý spačák ráno. Později jsem spal společně s Plavečkem a Loulínkem v jejich velkém 

tureckém stanu, který pocházel údajně z Unry a dědil se již po generace. Jak říkali, byl jsem 

jejich osobní „burš“, musel jsem uklízet a mýt nádobí a byl jsem za to občas Loulínkem 

peskován. První tábořiště bylo pojmenováno „U Soumarského mostu“ (29.7.). Druhý den, po 

první vydatné Švígově rozcvičce s během ostrou travou na přilehlé louce, jsme vyjeli po krásné 

horní Vltavě, počasí se poněkud vyjasnilo a kolem poledne jsme dorazili do tábořiště „U 

Mrtvého lesa“ (30.7.). Vyšli jsme na průzkum Mrtvého luhu přes rašeliniště, což byl velmi 

působivý zážitek (vstup byl místy ovšem zakázán). Odpoledne se udělalo jasno a mohli jsme 

se konečně trochu vykoupat ve velmi studené, ale průzračné a písčité Vltavě (dováděli jsme s 

Čamčou, Zbyňkem a Hasanem). Bylo chvílemi výjimečně slunečno a vypadalo to jako idylické 

místo, uvařili jsme první vynikající porridge a poprvé trochu přišli k sobě po dramatickém 

začátku cesty. Třeba připomenout, že jsme byli téměř zcela sami v panenské přírodě, jiní vodní 

turisté se tehdy téměř nevyskytovali. Druhý den jsme minuli soutok Studené a Teplé Vltavy a 

dojeli na začátek Lipna a zřejmě tábořili na pravém břehu, protože třetí tábořiště bylo nazváno 

„Na zakázaném pobřeží“ (31.7.). Na dohled totiž stály pozorovací věže pohraničníků a 

nedaleko od břehu tabule se zákazem vstupu do pohraničního pásma, takže jsme nemohli ani 

vařit.  

Ráno 1. srpna bylo opět pochmurné počasí s nízkými tmavými mraky, přeháňkami a 

větrem. Vjeli jsme na Lipno, které bylo teprve nedávno zcela napuštěno a na březích ve vodě 

stály ještě stromy a vývraty. Dopoledne jsme se zastavili na poště v Plané, vyzvedli toužebně 

očekávané balíky a nakoupili čerstvý chléb, brambory a zeleninu. Plně obtíženi novým 

proviantem jsme vyrazili na poslední úsek po úmorném voleji přehrady, která se místy rozlévala 

do ještě zcela zarostlých břehů. Plaveček si to jako obvykle namířil vždy nejkratší cestou 

středem vodní pláně, a protože foukalo, ještě odvážně vztyčil celtovou plachtu, zatímco ostatní 

pramice jely moudře podél břehu. Postupně se zvedl silný vítr a překvapivě vysoké vlny 

uprostřed široké a dlouhé přehrady, přetížená pramička na všech stranách nabírala vodu, kterou 

jsme již nestačili vylévat. Brzy následoval příkaz „muž přes palubu“ (tedy opustit loď, která již 

občas mizela zčásti pod hladinou). Všichni jsme se drželi bortlajsen a snažili se chytat a házet 

zpátky volně plovoucí pádla a loďáky, což se však dařilo jen zčásti. Snažit se plavat s lodí 
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nemělo žádný smysl, vysoké hřebeny vln nám zakrývaly výhled na pevninu, jen občas nás 

nějaká vlna zvedla do výše a mohli jsme zahlédnout vzdálené pobřeží. Přes beznadějnou situaci 

byla nálada výborná, snad všem se nečekané dobrodružství líbilo a mnozí si dělali z naší situace 

legraci, přestože jsme ve vodě strávili nejspíš asi hodinu (třeba připomenout, že kvůli 

chladnému počasí jsme byli oblečeni do svetrů a černých kabátků, někteří i s kloboučky). 

Ostatní mužstva jela blíže břehu a potopila se snad jen jedna další pramička. Přístavní na 

kánoích organizovali pomoc. Zachraňovat nás vyrazil zcela nový Holanďan jakýchsi 

osamělých výletníků, který za silného větru najel ve vší rychlosti (i s těžkou kačenou) 

doprostřed naší pramičky a z větší části ji zcela potopil, takže její obsah již nebylo možné udržet 

uvnitř (naštěstí loďáky většinou plavaly vztyčené jako bóje na vlnách). Po dalších manévrech 

vytáhli nejmenší z nás – včetně mne – na palubu (nebylo to ale snadné, byli jsme už docela 

ztuhlí), zatímco starší zůstali nadále s lodí. Holanďan svištěl po vlnách a já se nemohl dostat 

přes širokou palubní lajsnu, někdo mne usilovně držel za ruku a vláčel ještě notný kus vlnami. 

Brzy jsme se ale octli v mateřské péči zmíněných výletníků a u velkého hřejivého ohně (tehdy 

u Lipna žádní jiní turisté nebyli, nebylo ještě zcela napuštěné). Dalšího zachraňování se ujal 

motorový člun, který nakonec posbíral zbytek mužstva, pramku i zatoulané loďáky (nakonec 

se ztratilo jen jedno pádlo). Když dorazily loďáky, bylo vše dokonale rozmočené, nejen dosud 

zalepené balíky s vánočkami, ale také nakoupené bochníky chleba, vajíčka zadělaná s mokrou 

moukou etc. Z toho důvodu se rychle přikročilo k výrobě palačinek, které se všem trosečníkům 

zdály naprosto úžasné. Proto bylo toto improvizované čtvrté tábořiště pojmenováno „U Mokré 

vánočky“ (1.8.). Je škoda, že vzhledem k okolnostem neexistují z tohoto pamětihodného 

ztroskotání a bouře žádné fotografie.  

 Příští den jsme konečně dorazili na samotnou přehradu a dosti vyčerpaní jsme přenášeli a 

zčásti na podvozcích převáželi pramky po silnici naproti Čertově Stěně až do Vyššího Brodu, 

kde bylo možné pokračovat v jízdě. Zanedlouho jsme zastavili na pátém tábořišti „U 

Rozeklaných smrků“ (2.8.), kde jsme připálili porridge, a já jsem v zimě vedle tří ešusů musel 

drhnout i ten připálený hrnec, zevnitř i zevně, až jsem propadal melancholické náladě. Po 

předchozích deštích byla vysoká a prudká voda a nedaleko jez a záludná šlajsna, která se stala 

téměř osudnou Skymovi. Odtud se šlo druhý den asi 7 km na nákup do Rožmberku. Na 

přiložené pohlednici jsem domů psal, že jsme si dokonce prohlédli krásný hrad, ale já si jenom 

pamatuji, že jsem bojoval s přeplněným báglem celou cestu zpátky do tábora. Ten den jsme jeli 

dále až na šesté tábořiště „U Dravé řeky“ (3.8.) kdesi nad Krumlovem. Po dvoudenním 

vytrvalém dešti Vltava rychle stoupla, a proto tohle tábořiště dostalo takové jméno („Ze čtvrtka 

na pátek v noci strašně lilo, Vltava v pár hodinách stoupla o 2 m, zčásti se stany octly ve vodě“). 

Další den jsme projížděli Českým Krumlovem, a protože byl vysoký stav a šlajsny nebezpečné, 

přenášeli jsme předem všechny bágly uličkou pod prvním mostem na druhou stranu, stále v té 

zimě a nepředstavitelně smradlavé vodě a plovoucích hnusech z papírny ve Větřním, 

usazujících se na kluzkých kamenech. Obě krumlovské šlajsny se jely myslím pouze ve třech, 

ale já jsem musel zůstat u hromady báglů pod městem, čímž jsem se cítil velmi ukřivděn, 

protože ty šlajsny vypadaly opravdu pěkně (šli jsme si je napřed obhlédnout 

Sedmé tábořiště nedaleko Zlaté Koruny bylo nazváno „Poblíž balíků“ (4.8.). V nejlepším 

možném vycházkovém oblečení jsme odtud šli na prohlídku Krumlova a vyzvednout balíky (i 

když je to pěšky dost daleko). Město na nás udělalo ohromný dojem, protože bylo hezky a 

všechno vypadalo daleko lépe než v dešti a zimě od smradlavé řeky, dokonce snad někteří z nás 

šli i na zámek. Nejvýznamnější zážitek mne ale čekal v mléčném baru v ulici nad náměstím: po 

vzoru ostatních jsem zde okusil svůj první jahodový koktejl (tehdejší novinka), který mne 
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odškodnil za všechny dosavadní protrpěné bědy. Ten den jsme popojeli na osmé tábořiště 

pojmenované „Nademlýnem“ (5.8.), na které si ale vůbec nepamatuji a zápis také mlčí. 

Následující den jsme zastavili na nákup na nově regulované navigaci nedaleko Českých 

Budějovic. Šli jsme do města na nákup a já jsem jako první vyfasoval obrovský loďák, který 

jsem sotva unesl a pomalu se s ním v horku plahočil zpátky k lodím. Neřekli mi, co v něm je, 

nebo jak ho nést… Když se všichni vrátili a Plaveček loďák otevřel, všechna vajíčka byla 

rozbita a mouka rozsypána. Ještě dlouho se potom připomínalo, jak Mahu v Budějicích zadělal 

na knedlíky! Chlapci se tentokrát opravdu zlobili, dokonce i Plaveček, Loulínek mi za odměnu 

slíbil pasana, jakmile se jen dostaneme na hlubší vodu. Na svůj slib nezapomněl a stále mi ho 

cestou připomínal. Nadělil mi ho až na Slapech (když já už na něj zapomněl) a byl opravdu 

podařený, naštěstí jediný svého druhu, který jsem dostal. Je zajímavé, že některé hraniční 

zážitky člověk nikdy nezapomene a uchová si je v živé paměti celý život (mají asi zvláště silnou 

vštípivost).  

Ten den jsme zastavili těsně na okraji Hlubocké obory, kde se konečně zlepšilo počasí a 

mohli jsme se důkladněji usušit a trochu odpočinout. Stačilo přelézt starý plot v podobě tří čtyř 

klád, zasazených do zděných kamenných pilířů, a octli jsme se ve staré Schwarzenberské oboře, 

převážně bukovém lese s vysokou jemnou trávou, který nás všechny nadchnul. Všechna 

mužstva se vydala na výpravu do obory a viděli jsme zblízka stádo muflonů, ostatní zase kance, 

lišky, jeleny, daňky etc. Hlubocká obora byl ale ráj také pro vosy, které tu měly hnízda 

neobvykle v trávě na zemi, takže plavčíci, kteří chodili na dřevo, dostali každý mnoho žihadel 

(„Píchlo mě 16 vos, neboť jsem šlápl do třech vosích hnízd“). Proto bylo toto pamětihodné 

deváté tábořiště nazváno „U Vosích hnízd“ (6.8.). Domů jsem psal: „Hluboká, kterou jsem 

zrovna teď prošel, je velkolepá…“ Další den jsme projeli Červenskými proudy, kde se půl 

hodiny před naším příjezdem utopil nějaký chlapec. Projeli jsme ještě Čertovy proudy, a díky 

tomu, že řeka tady opravdu rychle tekla, jsme brzy dojeli až na soutok s Otavou. Všichni se 

vypravili na Zvíkov, jen na mne zase vyšlo hlídání lodí, takže jsem snad úplně sám strávil celé 

odpoledne na již dávno neexistujícím soutoku obou řek, který si díky tomu živě pamatuji 

dodnes. Ze Zvíkova jsme zřejmě týž den dojeli na desáté tábořiště, což bylo „Dolní Lipovsko“ 

(7.8.), které jsme tehdy snad objevili. Stany byly poměrně daleko od řeky na kopci na místě, 

které se nám pro svou opuštěnost zalíbilo a bylo vyhlédnuté pro budoucí stálý tábor (protože 

příští rok měla být napuštěna Orlická přehrada, což se ale – jak víme – nestalo). Tady dostal 

Mario a Adam zprávu o smrti svého otce (při návštěvě Moskvy) a museli tábor předčasně 

opustit. Další den jsme projížděli na Podolí pod starým řetězovým mostem (který dnes stojí 

přes Lužnici u Stádlce), zatímco kousek nad ním se tyčily do výše již skoro hotové dva pilíře 

nového Podolského mostu. Kousek za mostem již začínaly Slapy a téměř nekonečný volej.  

Jedenácté tábořiště a první na Slapech bylo nazváno (nevím proč) „U Stanů“ (8.8.). Byli 

jsme zatím na cestě 11 dní, 18 nás ještě čekalo, ale již ve známé a civilizované krajině a bez 

neustálých překvapení. Místo, kde jsme tábořili, si již nevybavuji, ale v okolí bylo mnoho 

romantických zátok z okolních přítoků. V jedné velmi členité a skalnaté zátoce se konaly 

Zkoušky majora Rogerse (zvláštním momentem byl nezbytný skok do vody s pádlem a báglem 

z útesu, údajně pětimetrového), odehrávala se tu také Velryba a zřejmě řada dalších her, dostal 

jsem tu i svého pasana za Budějické knedlíky. Na Slapech jsme strávili plné dva týdny, přičemž 

jsme se pomalu sunuli přehradou. Protože se nic dramatického nedělo, přestal jsem si vést 

poznámky. V závěru pobytu na Slapech vyhlásil Švígo Kapitánský den, a já jsem se jako 

nejmladší stal nečekaně a ke svému překvapení kapitánem. Zavolali si mě večer na kapitanát, 

Švígo mi se vší vážností předal svoji kapitánskou košili a píšťalku, denní rozkaz a některá 
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ponaučení (jen Plaveček a Loulínek ve společném stanu moje povýšení příliš nerespektovali). 

Ráno jsem odpískal budíček a později nástup, ale z toho si kromě kulaté niklové Švígovy 

píšťalky nic nepamatuji, nejspíš jsem byl trochu nervózní (ani nevím, zda někdo ten nástup 

vyfotil). Být kapitánem mělo však přece jednu výhodu – jel jsem po voleji Slapské přehrady v 

kapitánské kánoi na háčku a se Švígem vzadu, takže jsem skoro nemusel pádlovat, a to jsem si 

patřičně užíval. Navíc jsme si trochu povídali, což se mi zvláště líbilo, ale musel jsem dost 

přemýšlet, co odpovědět a o čem zapříst rozhovor, abych nevypadal moc hloupě. Odpoledne 

jsem jel s Autogenem, a to byl povídání naprostý konec, protože Autogen byl jak známo velký 

nemluva. 

Přes Slapskou přehradu jsme pramky i sebe a bágly převezli na nějakém povozu, ze Štěchovic 

jsme jeli na Ostrov nad Davlí, kde myslím byl také poslední studený oběd s kambalou. Na 

Vranovské přehradě jsme již byli hodně utahaní, ale posilovala nás naděje brzkého návratu 

domů, na jehož domácí pohodlí jsme se již všichni těšili. Vzpomínalo se na domov, někteří 

hráli hru „já si dám…“, totiž co všechno si dáme k jídlu po návratu do civilizace, zpívali jsme 

různé odrhovačky, dokonce jsme my Rackové napnuli plachty a vypadali jako opravdoví piráti. 

Z Vranovské propusti jsme vyrazili ostřejším tempem do Prahy a v pátek 26. srpna v pět hodin 

odpoledne jsme s menším zpožděním přistáli u mola v Yachtclubu, kam některé z nás přišli 

přivítat i rodiče a známí. Byl jsem šťastný, že se ta dobrodružná plavba plná utrpení konečně 

skončila, ale zároveň jistě pyšný na všechny ty neuvěřitelné zážitky a dobrodružství, o kterých 

se doma ani nedalo vyprávět. Dodatečně si uvědomuji, že ačkoli jsem tehdy v oddíle neměl 

žádné vyslovené kamarády (leda kromě některých starších), jistě na mne působila i skutečnost, 

že se člověk stal součástí něčeho, co bylo docela jiné než všechno ostatní, co v té době mohl 

vůbec zažít.  

 

Poznámka závěrem 

Je to ale jen stručný náčrtek, kdybych měl více času, jistě bych si na něco ještě vzpomněl. 

Zapomínání teď ale postupuje už rychleji než dříve. Bez tehdejších stručných zápisků bych to 

nedal dohromady. Z tehdejšího mužstva Racků je v dosahu jen Loulínek a Zbyněk, který si 

jistě bude také něco pamatovat, od Jespáků pak Bob, nemluvě o Plavečkovi a Fripim někde za 

horami. Myslel jsem, že by bylo zajímavé, kdyby také další tehdejší účastníci napsali alespoň 

krátkou vzpomínku na něco, co si pamatují, protože pak by vzpomínka byla zajímavější a 

plastičtější. Můj záznam je dost osobní a může se v lecčems mýlit nebo vidět z perspektivy 

plavčíka jen některé věci. Také by mohli najít ještě další fotografie z Vltavy, včetně toho 

"udělání" na Lipně nebo mého Kapitánského dne na Slapech. Je škoda, že takový pěkný tábor 

skoro docela zmizel z historie (alespoň na výstavě nebo v Bobově knize nebyl myslím nijak 

zachycen). To se týká částečně i ostatních táborů z počátku 60. let, které byly rovněž zdařilé, 

snad také proto, že se odehrávaly již v trochu volnějších poměrech. Tak třeba si někdo ze 

zmíněných a dalších účastníků také na něco vzpomene. Mladší ze současného oddílu by se 

mohli také trochu věnovat "oral history" a soutěžit ve zpovídání těch starých. To je ale téma 

pro někoho více kompetentního. S pozdravem Mahu  
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Kapitanát na Vltavě, Dolní Lipovsko nebo Slapy? asi 7.8.1960 (Jakub, Batul, Švígo, Autogen) 

 

Mužstvo Racků kdesi na Vltavě (Plaveček, Loulínek, Čamča, Zbyněk, Lukáš, Hasan, 

Mahu) 
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Plavčík Mahu škrábe brambory, Vltava 1960, foto nejspíš Batul. 
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Plavčík Lukáš nad mokrým obsahem loďáku, Vltava 1960, foto nejspíš Selim. 
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Pramka s plachtou na Lipně (Wikingové?), patrně z pozdější doby. 
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Šlajsna snad v Č. Krumlově, možná z pozdější doby? 

 

Šlajsna za vysoké vody; neznámo kde a kdy.  
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Z Pulcových vzpomínek 

 

JEDEN KROK V OBLACÍCH 

 

Na tyto mé narozeniny si moc rád vzpomínám; ale čím víc si vzpomínám, tím více se 

ztrácí skutečnost, drobnosti, a zůstávají jenom siluety. Ale takhle je to také dobře. Jako jeden 

krok v oblacích. 

Jedli jsme v jedné krásné restauraci, přímo u moře. Je noblesní, nalézá se v malém zálivu, 

voda přímo pod otevřenými okny. Zatím co jsme jedli, bylo slyšet šplouchání vlnek na pláži. 

Restaurace je sympatická, kuchyně výborná, ideální místo pro takovou privátní oslavu. 

Ale moc dobře si vzpomínám na ni: velká, štíhlá, blond, světlé oči, mladá (až moc!), 

oblečena velmi elegantně: blůzička skoro bílá, lehce průsvitná, která odkrývala správnou 

mírou její krásný výstřih. Měla zlatý řetízek s přívěškem, díval jsem se na něj celý večer, ale 

dnes si za nic nevzpomínám, jaký přívěšek to byl. Vlasy na krátko s trvalou, jakou měla Meg 

Ryan ve filmu o andělech. Opravdu také ona připomínala anděla. Její decentní parfém 

podporoval tento dojem.   

A ten její úsměv, lidi, kdybyste viděli ten její úsměv: když se usmívala, po obou stranách 

nosu se jí dělaly kouzelné, sladké, jemné vrásky, jako malé kočce, ne ještě lépe: jako mladé 

lvici. 

Jedli jsme rybu, od předkrmu až po druhý talíř, všechno bylo vynikající. Ředitel nás 

obsluhoval osobně. Nechtěla pít víno, láhev jsem vyprázdnil já sám, bez problému. 

Chtěl jsem se jí vyptat na všechno, chtěl jsem ji poznat lépe, chtěl jsem jí dát najevo, jak 

se mi líbí, jak ji obdivuji. Místo toho jsme mluvili o mně, o mém dětství, o mých rodičích, 

bratru a sestrách, o mé rodině. Měl jsem dojem, že se baví dobře. Poslouchala pozorně, občas 

mi položila otázku, byla milá, byla kouzelná, byla k zamilování. Ne, byla k obdivování na 

dálku, bez doteku. Jako pravá lvice! 

Pro mne, pánové, pro mne to byl jeden z nejkrásnějších zážitků z mého pobytu v Itálii. 

Moc rád si na něj vzpomínám. Ale čím více si vzpomínám, tím více se ztrácí. Opravdu, jako 

jeden krok v oblacích, v doprovodu anděla. 

 

 

Vtipy 

 

Pulec sdělil toto: Po dočtení Tří mušketýrů jsem chtěl najít, co to vlastně znamená ten 

„Gaskoněc“. Tak je to prý rusky a znamená to „Došel plyn“ 

 

Smeták poslal řadu vtipů od Neprakty-Švandrlíka, které ještě v Plaváčku nebyly. Tady je 

jich několik a další čekají na zařazení do dalších čísel. 
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A jeden od Selima 

 

 

Listárna 

Dostala se mi do ruky knížka „Kdo je A.B. Svojsík“ z roku 1946. 
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Knížka pojednává o osobnosti prof. Svojsíka, o těžkostech s prosazováním jeho nové 

metody výchovy mládeže – skautingu, a o prvotní skautské činnosti u nás. 

Zaujaly mě v ní dvě pasáže. Tak jsem pro Plaváčka ty dva úryvky z knížky Svojsíkova 

přítele Josefa Šimánka naskenoval. 

První se týká začátku činnosti, kde je zmíněn Braťka (Jaroslav Novák) mezi prvními 

Svojsíkovými spolupracovníky na prvním táboře pod hradem Lipnice v roce 1912. O tom 

nám Braťka vyprávěl, jak to změnilo jeho život. 

 

 

 

 

 

Druhou zajímavostí je vysoké hodnocení Jiřího Wolkera, o kterém jsme se učili jako o 

komunistickém a proletářském idolu básníka. Jako proletářský básník ovlivněný Zdeňkem 

Nejedlým je Wolker hodnocen i v současné Wikipedii, aniž by byl zmíněn jeho dětský zápal 

pro skauting, jeho činnost ve Svojsíkově oddílu a jeho prvotina „Deník šestnáctiletého skauta 

Jiřího Wolkera“.  
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Pacík 

 

Bobo nám poslal úryvek o Dimovi z nové knížky P. Kosatíka Česká inteligence 20. 

století 
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A ještě zajímavý výstřižek z novin z roku 1940. 

 

 

Znamená to, že za Protektorátu byl skauting v roce 1940 povolen? Vzpomínám si, jak nám 

Braťka vypravoval, že dostal tehdy při vyšetřování na policii „přes hubu“ a proto že se 

komunistických výslechů nebojí, neboť je na to už zvyklý. No, myslím, že od komunistů přes 

hubu nedostal, zato ho vyhostili z Prahy. Pacík 

 

 

Ahoj Pacíku, jako vždy pohltám nového Plaváčka a myslím, že jsem "uložil" všechna 

digitální vydání – už mi přetéká hard disk na počítači! Nikam dál to nepřeposílám, jediným 

Čechem v mém dosahu je Hakim – jo, ještě jeden Karel z Brna, ale s ním nekomunikuji. Co se 

týče Cancidlovy hry, vzhledem k mému zrakovému rychlému unavení jsem to ještě celé 

nepřelouskal, ale generálně chci říct, že bychom měli být i k nám tolerantní a rozeznat humor 

od faktů. Existují daleko ostřejší divadelní hry a pokud se ti nelíbí, nemusíš tam chodit nebo to 

číst. A na vzpomínku: Jako plavčík u Žraloků jsem měl jednou v létě na jedné straně vzácné 

části také právě furunkl neboli pupínek a žádal jsem při (asi zasloužených) kopancích použít tu 

druhou půlku. Málem jsem si ten výraz vysloužil jako přezdívku. Zeptej se Kačky. Na štěstí to 

zůstalo u Čamči. Tolik tedy z mé strany. Mějte se všichni hezky. 555 Čamča. 
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Když už Selim nechodí na naše schůzky, tak si ho alespoň připomeňme na jeho nedávné 

fotografii. Stojí za to. To jeho věčné naštvání na všechno v rámci pohody svého domova z něj 

přímo čiší. Tak ať mu to naštvání ještě dlouho vydrží. 

 


